

УДК 378.2 (629)

Концептуальные вопросы научно-образовательной деятельности в ОАО «Российские космические системы»

О. Н. Римская¹, Г. Г. Язерян²

¹к. э. н., заместитель начальника отдела научно-технической информации,
ОАО «Российские космические системы»

²к. т. н., начальник редакционной группы отдела научно-технической информации,
ОАО «Российские космические системы»

e-mail: ¹olgarim@mail.ru, ²gyazeryan@yandex.ru

Аннотация. В статье дается анализ организации научной и образовательной деятельности в ОАО «Российские космические системы» и предлагаются конкретные мероприятия в вопросе подготовки инженерных и научных кадров. Важное место отводится кооперации предприятий высокотехнологичного производства с ведущими вузами страны.

Ключевые слова: подготовка и переподготовка кадров, научный потенциал, кооперация вузов и предприятий космической отрасли, система непрерывного обучения

Conceptual Questions of Scientific and Educational Activity at Joint Stock Company “Russian Space Systems”

O. N. Rinskaya, G. G. Yazeryan

¹candidate of economic sciences, deputy head of the Department of Scientific
and Technical Information, Joint Stock Company “Russian Space Systems”

²candidate of engineering science, editing group head at the Department of Scientific
and Technical Information, Joint Stock Company “Russian Space Systems”

e-mail: ¹olgarim@mail.ru, ²gyazeryan@yandex.ru

Abstract. In the present article an analysis of the research and academic activities at JSC “Russian Space Systems” is carried out and specific ways of improving their efficiency are proposed. The cooperation of high-technology manufacturing enterprises and the country’s leading higher education institutions is assigned an important part in the sphere of training technical and scientific staff.

Key words: staff training and retraining, scientific potential, cooperation between higher education institutions and manufacturing companies in the space industry, lifelong learning